
Kakor smo že večkrat poročali, želijo 
kmetski avstrijski poslanci, da se trgovina z 
žitom na borzi odpravi, ker ta trgovina, ki 
se vrši večinoma brez žita in samo s papirji, 
škoduje avstrijskemu kmetu. Na borzi določajo 
judje in drugi trgovci cene žitu in kmet se 
mora, hote ali nehote po tej ceni ravnati. 
Za odpravo te trgovine se je v državni zbor
nici izvolil poseben odsek in poročevalec v 
tem odseku je naš slovenski poslanec dr. 
Miroslav Ploj, zastopnik p t u j s k o  l j u t o 
m e r s k e g a okra ja . 

Vlada pa, ki je odvisna v mnogih ozirih 
od judov, nič kaj ne gori za odpravo ime
novane trgovine, za to skuša, da se napravi 
postava, ki tudi judov ne bo bolela. Začelo 
se je vsled tega nekako nasprotje med vlado 
in kmetskimi poslanci. V čast tem moramo 
reči, da se držijo trdno, posebno slovenski 
poslanec dr. Ploj je bil dosedaj vedno v tem 
odseku med tistimi, ki so neomahljivi ostali 
na stališču, kmetu koristnem. 

Kmet gre na dan. 



Vsled tega nasprotovanja med vlado in 
kmetskimi poslanci se je začela v javnosti 
povdarjati kmetska struja med avstrijskimi 
poslanci. In dobro je, da je javnost svojo 
pozornost obrnila na kmetske poslance in 
njihove zahteve. To lahko dobri stvari samo 
koristi. Kmetski poslanci se bodo bolj skrbno 
držali svojega stališča in kmetske zahteve se 
bodo prej uslišale. 

Skrajni čas je, da sploh avstrijski kmet
ski poslanci delajo na Dunaju bolj kmetsko 
politiko. Za druge stanove, njihove potrebe 
in njihovo izobrazbo, daje država neštete 
milijone, za kmeta le par milijonov. Ni se 
potem takem čuditi, da prehaja naša država 
iz odlično kmetske države v industrijsko dr
žavo. Število kmetskega ljudstva pada in, če 
še je dosedaj znašalo 60 procentov vsega 
prebivalstva, bo se kmalu število procentov 
na račun kmetskega ljudstva zmanjšalo. 

Slovenski kmetski poslanci naj vedno 
skrbijo, da kmetske zahteve ne pridejo z 
dnevnega reda, ampak da se jim posvečuje 
vedno več skrbi in pozornosti. 


